
PROTOKÓŁ NR IV/2019 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 24 stycznia 2019 r. 

W sesji wzięli udział: 

1. 12 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
2. Wójt Gminy – Iwona Warkocka 
3. Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 
4. Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk  
5. Mecenas – Anna Soja 
6. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak 
7. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 
8. Radny Rady Powiatu – Marcin Kowalczyk 
9. Pracownik GOK – Kinga Trubicka-Czapka 

Radni nieobecni: Roman Cech, Kołacki Mateusz, Krycki Adam 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII kadencji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będących w zakresie zadań 
własnych gminy, 

b) zmiany Statutu Młodzieżowej Rady Gminy Dębnica Kaszubska, 

c) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty jednorazowej z tytułu przekształcenia 
prawa użytkowania wieczystego w prawo własności gruntów stanowiących własność 
Gminy Dębnica Kaszubska, 

d) zwrotu nieruchomości na rzecz Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, 

e) udzielenia pomocy finansowej samorządowi Województwa Pomorskiego,  

f) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2019–
2027, 

g) uchwalenia budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2019. 

3. Plan zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał. 

6. Sprawozdania Komisji Rady z działalności międzysesyjnej: 

a) Komisja Infrastruktury i Budżetu, 

b) Komisja Kultury i Oświaty, 

c) Komisja Rewizyjna, 



d) Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 

7. Wolne wnioski i informacje. 

8. Zamknięcie obrad. 

Przebieg sesji: 

Ad. 1 
a)  
Sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof  Badowski 

Otwarcia dokonał o godzinie 10:33 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska. 
Przywitał pracowników urzędu, Radnego Rady Powiatu, przybyłych gości, Sołtysów oraz 
Radnych Rady Gminy. Na podstawie listy obecności stwierdził nieobecność trzech Radnych 
i oznajmił, że obrady są prawomocne. Poprosił o uczenie pamięci Pana Pawła Adamowicz i Pana 
Andrzeja Obecnego minutą ciszy.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, iż korzystając z tego, że uczczono minutą ciszy pamięć 
Pana Pawła Adamowicz oraz Pana Andrzeja Obecnego, który jest autorem naszej książki 
z zapiskami księdza Antoniego Kani chciałaby zauważyć, że w ostatnim czasie wiele 
współpracowano z Nim, wiele rozmawiano i przyczynił się do postrzegania obszaru naszej gminy 
i w mediach i w literaturze. Chciałaby wykorzystać ten moment i odnieść się do tego co 
wydarzyło się w Gdańsku. Jest to sytuacja jak najbardziej nasza, bo samorządowa, blisko nas i te 
wydarzenia na pewno skłaniają do refleksji. Ona również chciałaby zabrać głos w tej sprawie. Ma 
swoje przemyślenia, z którymi chciałaby zapoznać i być może poddać szerszej dyskusji. Pani Wójt 
poinformowała, że atmosfera w Polsce jest trudna. W tej przestrzeni publicznej pełno jest języka 
nienawiści, języka wykluczającego. Osobiście wierzy, że można pozostać zaangażowanym 
w politykę na poziomie zwykłego mieszkańca, wyborcy, a jednocześnie nie przesiąkać 
złośliwością i wygnaniem. Na naszym obszarze, jak mniema, tego języka prawie nie ma. Jednak 
będzie czujna, będzie dbać o to aby Ona sama i pracownicy urzędu wykazywali szczególną 
ostrożność i wrażliwość, aby elementy tego złego języka nie pojawiały się na trenie, na który 
mamy wpływ. Paweł Adamowicz pokazał jak powinniśmy odnosić się do drugiego człowieka, jak 
nieść dobro. Pokazał jak ważna jest obrona demokratycznych wartości, Konstytucji 
i niezależności władzy sądowniczej. Pokazał również, że polityka może naprawdę być rozumną 
służbą dobru wspólnemu. Panią Wójt ujęła ta idea i filozofia, w której mówił o mieście otwartym, 
solidarnym, dostrzegającym ludzkie potrzeby. Będzie dążyć, aby taka była gmina. Granica 
wolności słowa jest dobra w imię innych, ważna jest prawda, szacunek wobec słowa, 
odpowiedzialność za nie. Zrobi wiele aby temperaturę sporów obniżać, aby wyeliminować 
z naszego życia publicznego język nienawiści. Tworzymy wspólnotę samorządową. Zostaliśmy 
wybrani na jej służbę i służbę dla mieszkańców. Dla Pani Wójt wspólnota to współpraca z tymi, 
którzy naprawdę chcą ją tworzyć, współtworzyć, to bezwzględny szacunek dla każdego. Bądźmy 
dla siebie dobrzy, a będzie nam łatwiej. 
Przewodniczący Rady K. Badowski podziękował za przemowę i przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad. 

b)  
Przewodniczący Rady K. Badowski przystąpił do zatwierdzenia porządku obrad. Zwrócił się 

z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi, zmiany do porządku obrad? W związku 
z brakiem zgłoszeń poinformował, że na sesji będzie obowiązywał przesłany porządek obrad. 

c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przeszli do zatwierdzenia 

protokołu z poprzedniej sesji i zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
uwagi do protokołu? W związku z brakiem uwag oświadczył, że protokoły obowiązują 
w brzmieniu uprzednio przesłanym. 



 

Ad. 2 
a)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że jako pierwszy zostanie omówiony 

projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej 
będących w zakresie zadań własnych gminy /stanowiący załącznik nr 1 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt był omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał 
opinię pozytywną. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do 
głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /12 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr IV/27/2019 i stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

b)  
Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu 

Młodzieżowej Rady Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiącego załącznik nr 4 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt był omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał 
opinię pozytywną. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do 
głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /12 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr IV/28/2019 i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty jednorazowej z tytułu przekształcenia prawa 
użytkowania wieczystego w prawo własności gruntów stanowiących własność Gminy Dębnica 
Kaszubska /stanowiący załącznik nr 7 do protokołu/ był omawiany na komisjach wspólnych 
i uzyskał opinię pozytywną. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań, przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /11 za, 0 przeciw, 
1 wstrzymujący się.  

Uchwała otrzymała nr IV/29/2019 i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

d)  
Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad jakim był 

projekt uchwały w sprawie zwrotu nieruchomości na rzecz Krajowego Ośrodka Wsparcia 
Rolnictwa /stanowiący załącznik nr 10 do protokołu/. Przewodniczący Rady oznajmił, że projekt 
uchwały był omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał opinię pozytywną. Następnie zwrócił 



się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku 
z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /12 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr IV/30/2019 i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

e)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej samorządowi Województwa Pomorskiego  /stanowiący załącznik 
nr 13 do protokołu/ był omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał opinię negatywną od 
Komisji Rewizyjnej, a pozostałe komisje zaopiniowały pozytywnie, z 2 głosami wstrzymującymi 
w Komisji Infrastruktury i Budżetu. Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy 
ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały?  
Radny B. Tutak zauważył, że w uchwale mowa jest o 6 114 730 zł po czym zwrócił się z pytaniem 
jaki jest całkowity koszt remontu drogi? 
Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że do tej kwoty należy dodać jeszcze 2 mln zł. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś 
pytania? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /8 za, 2 przeciw, 
2 wstrzymujące się. Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały z dwoma głosami 
przeciw i dwoma głosami wstrzymującymi. 

Uchwała otrzymała nr IV/31/2019 i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

f)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że kolejnym projektem uchwały jest 

uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na 
lata 2019–2027 /stanowiąca załącznik nr 16 do protokołu/. Komisja Infrastruktury i Budżetu 
zaopiniowała ją pozytywnie, z 2 głosami wstrzymującymi, Komisja Rewizyjna zaopiniowała 
pozytywnie z 1 głosem wstrzymującym i Komisja Kultury i Oświaty również zaopiniowała 
pozytywnie z 1 głosem wstrzymującym. Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem 
czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /9 za, 0 przeciw, 
3 wstrzymujące się.  

Uchwała otrzymała nr IV/32/2019 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

g)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2019 /stanowiący załącznik nr 19 do protokołu/ był 
omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał opinię pozytywną z 2 głosami wstrzymującymi 
w Komisji Rewizyjnej. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do projektu uchwały?  



Radny B. Tutak zwrócił się z pytaniem do Pani Mecenas, jako osoby opiniującej budżet, co 
oznacza stwierdzenie ujęte w uchwale „postępowanie prokuratorskie”? Czy jest to potoczne 
stwierdzenie? Z czym mamy do czynienia w tym zapisie?  
Pani Mecenas A. Soja oznajmiła, że tę uchwałę opiniował Pan Mecenas Krupa.  
Skarbnik M. Malinowski zwrócił się z pytaniem czy Pan Radny mówi o paragrafie 461 „koszty 
postępowania sądowego i prokuratorskiego”? 
Radny B. Tutak odpowiedział, że właśnie o to chodzi. Co osoba tworząca uchwałę ma na myśli? 
On nie spotkał się z czymś takim. Postępowanie przygotowawcze, sądowe tak, ale o tym nie 
słyszał. 
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że w planie wydatków budżetowych w paragrafie 461 literalnie 
mam zapis „koszty postępowania sądowego i prokuratorskiego”? Jest to nazewnictwo 
z klasyfikacji budżetowej. Nie można użyć innego. Gmina głownie zabezpiecza się na 
postępowanie sądowe. Prowadząc roszczenia w stosunku do dłużników trzeba pokrywać koszty 
tego postępowania sądowego. Zgłaszane jest roszczenie do sądu i należy wpłacić zaliczki na 
poczet tego postępowania. 
Radny B. Tutak oznajmił, że w załączniku nr 5 pkt 8 w funduszu sołeckim miejscowość 
Brzeziniec zgłosiło akces na przebudowę drogi gminnej. Zwrócił się z pytaniem w jakim zakresie 
nastąpi ta przebudowa? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że jest to pytanie do rady sołeckiej, Ona tego nie pamięta. 
Prawdopodobnie między budynkami jest fragment drogi gminnej, lub koło krzyża. W uchwale 
zebrania sołeckiego na pewno wprost napisany jest numer drogi.  
Pan K. Żukowski poinformował, że najprawdopodobniej chodzi o drogę koło krzyża.  
Radny B. Tutak zwrócił się z pytaniem o drogę w miejscowości Łabiszewo, czy to chodzi 
o dokończenie drogi z płyt?  
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że prawdopodobnie tak jest, ale nie pamięta jak to było. 
Radny B. Tutak zwrócił się z pytaniem czy jest możliwość to sprawdzić?  
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że tak. Jest fundusz sołecki, w którym wszystko jest 
zapisane. 
Pan K. Żukowski oznajmił, że gmina aplikuje o środki z innych funduszy i chce wykonać 500 m 
drogi w Troszkach, niezależnie od funduszu sołeckiego. 
Radny B. Tutak zwrócił się z pytaniem w zapisie dotyczącym drogi Troszki-Dobieszewo chodzi 
o stworzenie planu tej drogi, czy samej dokumentacji?  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że są dwie sprawy. Pierwsza dotyczy funduszu sołeckiego, 
który rokrocznie przeznaczany jest na płyty typu JOMB. Drugim tematem jest aplikowanie o 
środki z Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. Gmina będzie aplikować o 500m drogi od 
przepompowni do pierwszego budynku w technologii asfaltu betonowego. Nie są to pewne 
pieniądze. Gmina aplikuje, ale nie ma gwarancji, że je dostanie. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do 
głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /10 za, 0 przeciw, 
2 wstrzymujące się.  

Uchwała otrzymała nr IV/33/2019 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Ad. 3 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przeszli do kolejnego punktu 

porządku obrad i oznajmił, że Plan obciążania i zbywania nieruchomości na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 22 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu 



wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną. Następnie zwrócił się z pytaniem czy 
ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do planu? W związku z brakiem pytań przeszedł do 
głosowania. 

W wyniku głosowania Plan obciążenia i zbywania został przyjęta w stosunku /12 za, 
0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że wyczerpano materiały do podjęcia i oddał 
głos Panu Marcinowi Kowalczykowi Członkowi Zarządowi Powiatu Słupskiego. 
Pan Marcin Kowalczyk podziękował za udzielenie głosu, przywitał wszystkich obecnych na sali. 
Na wstępie podziękował Pani Wójt za wyrażenie woli podjęcia działań zmierzającym do otwarcia 
punktu bezpłatnej pomocy prawnej. Obecnie prace są na etapie sporządzenia porozumienia. 
W drugiej kwestii chciałby odnieść się do interpelacji Radnego Pana Batóg, który zgłaszał 
uszkodzenie pobocza na do drodze Gałęzów – Niepoględzie. Po rozmowie z Panem Dyrektorem 
Ożarkiem ustalono, że w okresie wiosennym pobocza drogi zostaną uzupełnione płytami JOMB.  
Prosił o zabranie głosu tak wcześnie gdyż musi wyjechać na posiedzenie Zarządu Powiatu. 
Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski korzystając z obecności Radnego Powiatowego 
poinformował, że na krzyżówce ul. Leśnej z ul. ks. Antoniego Kani sam zjazd i wjazd jest 
podniesiony. Przy opadach deszczu robi się błoto, które wdziera się na posesje. Mieszkańcy 
monitują. Pismo już poszło do Zarządu Dróg Powiatowych. Można wykorzystać Budimex. Firma 
zrobiła kratki, ale tylko do projektowanego momentu, dalej pozostanie niezrobione. 
Wiceprzewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy można pociągnąć prace dalej, aby cała 
droga była wykonana? 
Pani Wójt I. Warkocka dodała, że temat wraca od lat, a teraz jest dobry moment zrobić to raz, 
a porządnie.  
Pan Marcin Kowalczyk poinformował, że podpyta się o to i da znać. 
Radny M. Olech zauważył, że On ze swej strony już kilkukrotnie zgłaszał potrzebę naprawy 
chodnika na ul. Kościelnej. Swego czasu kładziona była nitka internetu. Teraz chodnik jest 
popękany. Firma powinna już dawno to poprawić, skoro jest na to gwarancja. 
Pan Marcin Kowalczyk oznajmił, że zostanie to sprawdzone. 

Ad. 4 
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie sprawozdania z działalności 

Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 
Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiące załącznik nr 23 do 
protokołu/ przytoczyła Pani Wójt Iwona Warkocka.  

Ad. 5 
Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 24 do protokołu/ przedstawił 

Pan Sekretarz Radosław Krawczyk. 
Pani Wójt I. Warkocka dodała do sprawozdania z działalności informację o tym, że Wójt Gminy 
Trzebielino prowadzi postępowanie w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia pn. „budowa centrum badawczo-rozwojowego hodowla 
trzody chlewnej” w skład którego wchodzą budynki inwentaryzacyjne wraz z niezbędną 
infrastrukturą techniczną i biogazownią. Planowana obsada zwierząt to około 42 tys. szt. 
Realizację zaplanowano na działkach w obrębie Objezierze oraz Suchorze. Z kolei substancje 
powstałe po fermentacji wywożone będą na działki rolne. Na dzień 6 lutego 2019 r. na godz. 
16:30 została zaplanowana rozprawa administracyjna, na której mogą uczestniczyć wszystkie 
zainteresowane strony i świadkowie. Informacja została przekazana sołtysom sołectwa Mielno 
i Podwilczyn z prośbą o rozpowszechnienie informacji, gdyż jest to w bliskim sąsiedztwie tych 
sołectw.  



Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do sprawozdań? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 

Ad. 6 
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie sprawozdań z działalności 

Komisji Rady Gminy.  
a)  
Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Radny I. Ziółkowski poinformował, że 

komisja spotkała się 2 razy, w dniach 9 stycznia i 23 stycznia. 9 stycznia wszyscy byli obecni, 
a porządek obrad wygląda następująco: zatwierdzenie protokołu nr 1 z ostatniego posiedzenia, 
ustalenie planu pracy komisji, opinia w sprawie projektu budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na 
rok 2019, omówienie korespondencji wpływającej do komisji i sprawy różne. Na posiedzeniu 
9 stycznia byli obecni Pani Wójt i Pan Skarbnik. Poinformował, że do Komisji wpłynęło pismo 
dotyczące ul. Niezapominajkowej. Autor pisma w treści wspominał o naprawie drogi 
i postawieniu lamp oświetleniowych. Została udzielona odpowiedź mieszkańcowi. Pierwsze 
pismo tego mieszkańca w strawie drogi jest dość stare, poprzednia komisja zeszłej kadencji 
udzielała odpowiedzi. Aktualne pismo wpłynęło 28 grudnia 2018 r. Treść pisma została 
przytoczona /odpowiedź stanowi załącznik nr 25 do protokołu/. Radni wiedzą, że plan 
ewentualnego naniesienia lamp i sam plan na to, to jest koszt około 22 tys. zł plus materiał. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy są jakieś pytania do komisji? 
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy urząd gminy planuje ustalić jakiś plan na najbliższe 
lata? 
Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski odpowiedział, że tak, była na ten temat rozmowa. 
Wygląda to w ten sposób, że wiosną będą wykonywane remonty tej ulicy. Jest to dojazd do pól, 
droga będzie utwardzana, równana, aby nie było problemów dla mieszkańców.  
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy w jakiś sposób droga ta będzie utwardzona? 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że podejście i planowanie tej drogi wymaga dłuższego 
i rzetelnego podejścia do tematu. Jest to grunt, którego właścicielami są osoby prywatne. Jest też 
działka Lasów Państwowych. Jak już wiadomo na tamten obszar nie ma miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. Na bieżąco mieszkańcy przychodzą z podziałem gruntu na 
mniejsze działki. Póki co one nie mają statusu działek budowlanych. Aby myśleć o drodze należy 
najpierw kompleksowo zabezpieczyć mieszkańców w wodę i ścieki. Robienie drogi i późniejsze 
prace ziemne mijają się z celem. Na bieżąco droga będzie utrzymywana, aby była przejezdna. Co 
do lamp jest to temat obok. Można posadowić lampy bez robienia drogi, ale trzeba ustalić 
priorytety. O tym szerzej trzeba podyskutować, aby ustalić, które lampy są ważne, a które mniej. 
Można stawiać nowe lampy oświetleniowe, ale trzeba przyjąć jakąś formułę. Lampy to temat do 
dyskusji na komisjach wspólnych. Na drogę potrzebne jest większe zaangażowanie finansowe.  
Radny M. Olech zauważył, że chciałby podnieś kwestię remontu głównej drogi i spływu pisaku 
z tej drogi. Jeżeli jest już nadana nazwa, nawet drogi polnej, dojazdowej do pól, to czy nie 
moglibyśmy skorzystać ze środków na ten cel. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że można aplikować o jedną drogę, bądź jeżeli są środki 
to o drugą drogę. Do tej pory przyjmowano zasadę remontu dróg tam gdzie mieszkają ludzie. Tak 
było w miejscowości Troszki, Żarkowo, Mielno. Tak jak mówiono w kampanii wyborczej, będzie 
się robiło jedną drogę, która jest drogą do pól. Nawierzchnia zostanie poprawiona, tam gdzie po 
drogach jeżdżą rolnicy ciężkim sprzętem. Na omawianej drodze nie ma uprawy roli. Są to działki 
docelowo do sprzedaży i przeznaczone na zabudowę. Same płyty to już kwestia trwałości. Po 
położeniu płyt liczy się trwałość projektu. Po wykonanej inwestycji płyty muszą leżeć, nie można 
ich nagle przerzucać w inne miejsca, a gwarancja wynosi 8 lat. Dębnica Kaszubska rozwija się 
także w tamtą stronę, skupmy się aby inwestować w kompleksowe usprawnienie tematu. 

 



b)  
Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty Radny M. Szerlowski poinformował, że komisja 

spotkała się dwukrotnie. Pierwsze posiedzenie odbyło się 22 stycznia 2019 r., gdzie udział wzięły 
2 osoby oraz Pani Wójt i Pan Skarbnik. Następne posiedzenie odbyło się 23 stycznia gdzie udział 
wzięła cała komisja, a celem spotkania była konsultacja Komisji Kultury i Oświaty w sprawie 
wyrażenie opinii w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2019 oraz 
ułożenie planu pracy. Plan pracy został przytoczony, a następnie zostanie złożony do Pani Emilii 
i umieszczony na BIP-ie Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy wspomniał Pan o wspólnym 
posiedzeniu komisji? 
Radny M. Szerlowski odpowiedział, że tak.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy są jakieś pytania do komisji? 
W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnej komisji. 

c)   
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny M. Olech poinformował, że komisja spotkała się 

dwukrotnie. 16 stycznia w składzie niepełnym. Było to opiniowanie projektu uchwały budżetu 
i sprawy bieżące. W spotkaniu udział wzięli Pani Wójt i Pan Skarbnik. Kolejne spotkanie odbyło 
się podczas posiedzenia komisji wspólnych, które dotyczyło opiniowania materiałów na sesję.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do sprawozdania? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnej komisji. 

d)   
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny W. Leśniewski poinformował, że 

w styczniu Komisja Skarg Wniosków i Petycji spotkała sie dwa razy. Pierwszy raz  16 stycznia. Na 
spotkaniu omawiano dwa tematy. Pierwszym omawianym tematem było wysłuchanie wyjaśnień 
Skarbnika Gminy na temat budżetu gminy na 2019 rok. Projekt budżetu na rok 2019 został 
zaakceptowany przez komisję jednogłośnie i bez uwag. Drugim poruszanym na komisji tematem 
było pismo mieszkańca gminy, a dotyczyło tego, iż pomimo wcześniejszej obietnicy wybudowania 
nawierzchni na ulicy Niezapominajkowej, oraz jej oświetlenia, gmina tego nie zrealizowała do tej 
pory. Obecna na spotkaniu Pani Wójt wyjaśniła, że droga ta jest drogą gruntową, prowadzi do 
jednego domostwa, i droga ta nie jest własnością naszej gminy, jest to teren prywatny. Wobec 
tego Gmina nie może podejmować inwestycji na terenie, który nie jest jej własnością. Ponadto 
w obecnej sytuacji, kiedy trzeba ponosić duże wydatki związane z modernizacją ulicy ks. 
Antoniego Kani gmina nie posiada odpowiednich środków finansowych aby zrealizować wniosek 
mieszkańca. Niemniej na odcinku ulicy Niezapominajkowej bezpośrednio przyległym do ulicy ks. 
Antoniego Kani zostanie położona utwardzona nawierzchnia oraz zostanie zbudowane 
zabezpieczenie przeciw osuwaniu się błota w czasie gwałtownych ulew. Jeśli jednak w przyszłości 
właściciele gruntów, na których jest ulica Niezapominajkowa zdecydowaliby sie przekazać ten 
teren na własność Gminy Dębnica Kaszubska, inwestycja taka zostanie uwzględniona w budżecie 
i droga zostanie utwardzona, a także odpowiednio oświetlona. Wyjaśnienia Pani Wójt spotkały sie 
ze zrozumieniem komisji. Po raz drugi komisja spotkała się na spotkaniu wspólnym komisji 
23 stycznia 2019 r. Spotkanie poświęcone było wyjazdowi do Motarzyna gdzie pokazano postępy 
prac w starej szkole polegające na odnowieniu i poprawieniu standardów w pomieszczeniach Izby 
Regionalnej oraz spotkaniu w Środowiskowym Domu Pomocy, który został powołany w budynku 
starego kina w Motarzynie. Podziwiano wspaniałe możliwości opieki i rozwoju jakie daje osobom 
niepełnosprawnym ta placówka, która jest urządzona i wyposażona ze standardami XXI wieku. 
Po powrocie odbyły sie komisje wspólne, na których przygotowano materiały na sesje. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do komisji? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego sprawozdania. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy ul. Niezapominajkowa jest gminna czy prywatna? 
Na sesji padły sprzeczne informacje. 



Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że jest ona po części we własności. To jest podobna 
sytuacja co do ul. Bursztynowej. Jest wąski pas drogi, jeżeli działki dzielą, to musi być wyznaczony 
pas. Nasza droga ma 5m a 4m zabiera się z gruntu do podziału. Nie wszystkie są przekazane na 
rzecz gminy. To o to chodzi. Jest część przekazana. Droga ta przy samym wjeździe jest bardzo 
wąska. Dopiero w dalszej jej części jest możliwość poszerzenia drogi. Przy podziale gruntu 
mieszkańcy dostają informację o konieczności wydzielenia pasa. 

Ad. 7. 
Radny W. Leśniewski złożył wniosek na piśmie, który został przez Niego przytoczony. 

Radny B. Tutak poinformował, że w dniu wczorajszym miał możliwość porozmawiać z Panią 
Wójt. Wystąpił z inicjatywą do Pani Minister o możliwość przyjazdu do gminy i zorganizowania 
spotkania. Odpowiedziała na wniosek i wyraziła chęć przyjazdu w dniu 1 lutego. Szczegóły 
z Panią Wójt dotyczące tematyki i godziny będą ustalone. Udało się dojść do porozumienia 
o terminie, wobec czego zawiadamia o takim spotkaniu i chciałby je rozpropagować. Przy okazji 
chciałby zahaczyć temat kół gospodyń wiejskich. Jest to temat, który mógłby się sprawdzić. Są 
nowe środki finansowe. Informacje można przekazywać przy okazji spotkania z sołtysami. Radny 
mógłby się przygotować z tego zakresu i udzielić informacji pod kątem formalnym.  
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem z jakiego ministerstwa przyjedzie Pani Minister? 
Radny B. Tutak odpowiedział, że z Ministerstwa Innowacyjności i Przedsiębiorczości. 
Prawdopodobnie Pani Minister nie przyjedzie, ale stawi się osoba z Jej gabinetu politycznego. 
Prawdopodobnie pojawi się ktoś z gabinetu Pana Premiera Morawieckiego.  
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem jakie są możliwości wypowiadania się na łamach 
„Wieści Gminnych” Radnych? Jak do tej pory funkcjonowania pisma nie było żadnego wywiadu 
z Radnymi, ani ich wypowiedzi. Chciałby taki wniosek złożyć. Radni też powinni wypowiadać się 
na łamach tej prasy. Sołtysi już się wypowiadali, więc z chętnymi radnymi, którzy mają coś do 
powiedzenia, można się spotkać. 
Pani K. Trubicka poinformowała, że nie ma problemu. Już w zeszłym roku proponowała 
wywiady. Jeżeli Państwo Radni są chętni to nie będzie problemu. Jeżeli każdy Radny wyrazi zgodę, 
to sukcesywnie na łamach gazety będą się pojawiały wywiady. Nie jest się w stanie zamieścić 
wszystkich razem. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że to rzecz oczywista. Nie da się zamieścić wszystkich na raz, ale 
kadencja jest długa. Zwrócił się także z pytaniem o dom w Motarzynie. Czy koszty 
funkcjonowania pokrywa gmina?  
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że nie. Funkcjonowanie pokrywane jest z budżetu 
państwa. Oficjalne otwarcie zaplanowane jest na 1 marca, Państwa Radni dostaną zaproszenia.  
Radny P. Paczesny poinformował, że dochodzą go słuchy o poważnej awarii centralnego 
ogrzewania, rozsadzeniu grzejników w szkole w Dębnicy Kaszubskiej. Czy coś takiego miało 
miejsce? Czy Pani Wójt na ten temat może odpowiedzieć? Podobno w zeszłym roku lub 
wcześniej poszły poważne koszty na to ogrzewanie. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że nic na ten temat nie wie. Gmina robiła projekt, była robiona 
rekuperacja i instalacja. To były duże koszty, ale o awarii nic nie wie. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że podobno tu chodzi o piec opalany drewnem. 
Pan K. Żukowski oznajmił, że już od dwóch lat w szkole opalane jest olejem opałowym. 
Radny P. Paczesny zauważył, że nigdy jako rada gminy nie słyszeli o awarii.  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że wcześniej ZGK opalało szkołę, być może wtedy 
się to stało. Zwrócił się  kiedy nastąpiła ta awaria? 
Radny P. Paczesny oznajmił, że nie wie. Postara się to sprecyzować. 
Radny B. Tutak oznajmił, że do Niego też takie słuchy doszły. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że kiedyś były problemy z niedogrzaniem szkoły, ale to się już 
skończyło. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że tu chodzi o awarię i poważne koszty na jej naprawę. 



Pan K. Żukowski oznajmił, że na pewno nie było żadnych napraw, o których urząd by wiedział. 
Można się zapytać Pana Romana Cecha, albo Pani Dyrektor. 
Radna J. Lejczak zwróciła się z pytaniem kiedy radni zajmą się dietami sołtysów? Coraz więcej 
sołtysów mówi, że jest to zbyt mała kwota i ten temat chciałaby poruszyć. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy jakieś spotkanie z sołtysami jest 
planowane przez Panią Wójt? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że spotkanie z sołtysami odbędzie się 11 marca. Jest to 
święto sołtysów, wobec czego chce podziękować za współpracę i życzyć powodzenia na kolejną 
kadencję. Od 12 marca rozpoczynają się wybory nowych sołtysów. Wtedy też do tematu 
należałoby przysiąść. Jest to kwestia, o której się już rozmawiało. Wiadomo jak to wygląda 
w innych gmina, być może jest już czas na aktualizację. Będą na ten temat rozmowy, ale to od 
przyszłej kadencji sołtysów.  
Radna J. Lejczak poinformowała, że zadała pytanie w sprawie lokalizacji przystanku na Leśnej 
Polanie i dostała odpowiedź, że w rzeczywistości rozmowy na ten temat odbyły się już w 2017 
roku. Było mówione, że zostanie to szybko załatwione. Teraz w 2018 roku była mowa, że nie 
wiadomo kiedy nastąpi realizacja tego przystanku, choć cały czas podkreśla, że tam mieszkają 
dzieci. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że z danych które posiada urząd jest 4 mieszkańców. Czyli tych, 
którzy są zameldowani. Tworzenie nowych przystanków wymaga zgody i decyzji Zarządu Dróg 
Wojewódzkich i oczywiście wyrażą zgodę jak gmina sama wybuduje ten przystanek. Należy się 
zastanowić czy dla czworga ludzi należy budować przystanek. Tym bardziej, że w planach 
podziału gruntu jest tak, że jest wjazd na teren i wyjazd, tak aby autobus nie zatrzymywał się przy 
głównej drodze, tylko w miejscowości. Należy to też do decyzji Radnych. Wiadomo jakie są 
terminy ustalania z Zarządem. Koszty leżą po stronie gminy. Pani Wójt zwróciła się z pytaniem 
czy dla czworga ludzi należy podejmować decyzję o budowaniu zatok i wiat przystankowych? 
Można decydować, jeżeli w przyszłorocznym budżecie znajdą się środki, można do tego wrócić. 
Nie uznałaby tego za temat pilny. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że założono miejscowość, ale będzie ona 
przynależna do sołectwa Krzywań, dlatego też można pomyśleć o przystanku finansowanym 
z funduszu sołeckiego. 
Radna J. Lejczak poinformowała, że mieszkańcy chcą typowy przystanek na żądanie, ale dzieci.  
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że przystanek musi spełniać pewne standardy. W miejscowości 
Głobino dokonano utwardzenia i poszerzenia pasa drogowego. Zmodyfikowano odwodnienie 
drogi. Nie jest tak, że się tylko postawi znak i jest przystanek na żądanie. Urząd ma doświadczenie 
w negocjacjach z Zarządem Dróg i oni nie zgadzają się na takie prowizoryczne rozwiązania. 
To musi być zgodne z normami i nie są to małe pieniążki.  
Radna J. Lejczak zwróciła się z pytaniem co ma odpowiedzieć mieszkańcom? Że przystanku nie 
będzie? Co jeżeli faktycznie dziecku coś się stanie? To jest dla bezpieczeństwa dzieci. To nie jest 
dla Niej. Mieszkańców jest coraz więcej, coraz więcej ludzi występuje o rozbudowę domów. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że zameldowanych osób jest 4. Doszło do odbioru 5 
budynków, 2 są w budowie.  
Pan K. Żukowski dodał, że żadne dziecko nie uczęszcza do naszych szkół.  
Radna J. Lejczak oznajmiła, że dziecko może uczęszczać do Słupska, dla Niej najważniejsze jest 
jego bezpieczeństwo.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że za dziecko odpowiada rodzic. Będzie się dożyło do 
tego, aby Leśna Polana funkcjonowała jak się należy, ale trzeba też mieć jakiś rozsądek, co komu 
jest pilnie potrzebne. W tej chwili prowadzone są rozmowy na temat dwóch przystanków 
autobusowych w miejscowości Niemczewo. Przystanek jest w trudnej lokalizacji, jest 
niebezpieczny, a po drugiej stronie nie ma nawet zadaszenia. Mieszkańcy dojeżdżają w dwie 
strony, więc będzie się dążyło do tego, aby tam powstała zatoka i aby przeniesiono istniejący 
przystanek. 



Przewodniczący Rady K. Badowski rozumie, że przystanek ma być zlokalizowany przy drodze 
wojewódzkiej, z naszej strony można zainicjować plany i to zrobiono. Co jeżeli chodzi 
o realizację? 
Pan K. Żukowski poinformował, że jeżeli chodzi o realizację, to prawdopodobnie odpowiedzą, że 
nie dysponują środkami na ten cel i gmina jeżeli chce, może to wykonać, ale w odpowiednim 
standardzie. Nikt samego znaku nie postawi, poza tym niebezpieczeństwo na drodze by się 
zwiększyło. Postawienie tylko znaków na głównej drodze, aby dziecko mogło przechodzić jest 
niebezpieczne. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że przystanek na żądanie nie jest aż tak często wykorzystywany. 
Można się zwrócić do zarządu z pytaniem o ustanowienie przystanku na żądanie. Wtedy rodzic 
mógłby zatrzymywać autobus, dziecko by wysiadło. Korespondencję należałoby przeprowadzić. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że tak naprawdę między jednym a drugim 
przystankiem jest kilkaset metrów. Nie wie, czy Zarząd zobaczy potrzebę ustanowienia kolejnego 
przystanku, aby na odcinku 2 km były 3 przystanki.  
Radny P. Paczesny zauważył, że dopóki nie zwrócimy się z pytaniem, to nie będziemy wiedzieli.  
Pan K. Żukowski zauważył, że Pani Radna podnosiła kwestię bezpieczeństwa dzieci i tego, że 
mogą chodzić do szkoły gdzie chcą. Jednak jakby chodzili do naszej szkoły, to my oferujemy, że 
autobus pojedzie i będzie zajeżdżał bezpośrednio na osiedle i dziecko będzie wsiadało na drodze 
wewnętrznej. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jest korespondencja z Zarządem, w której odmówiono 
przestanku. To nie jest tylko kwestia przystanku na żądanie. To nie ma nic do rzeczy. Standardy 
budowy pozostają takie same. Na żądanie oznacza, że należy dać znać, aby autobus się zatrzymał. 
Standardy muszą być zachowane, aby zapewnić kwestię bezpieczeństwa. 
Radny P. Paczesny zauważył, że kierowcy jadący ze Słupska mijają tablicę z informacją o końcu 
miejscowości Głobino i wciskają na gaz. Nie ma oznakowania o skrzyżowaniu, a jest nowa 
miejscowość. Jest niebezpiecznie. Jeżeli ktoś wyjedzie z tego osiedla, to za którymś razem może 
być nieszczęście.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że gmina występowała o znak ograniczenia prędkości do 
70 km/h, ale o skrzyżowaniu zapomniano. Póki co teren nie jest zabudowany, więc nie można 
takiej tablicy postawić.  
Radny P. Paczesny oznajmił, że na komisji dotyczącej budżetu spierał się o kwotę 75 tys. zł na 
drogę w Łabiszewie, na ten temat zadał pytanie. Trochę się poróżnił z Panią Wójt, jednak 
głównie chodzi o zaufanie. Otrzymał odpowiedź w pełnym słowa tego znaczeniu, czyli całą 
dokumentację, poszczególne etapy wyłonienia wykonawców, ceny, kosztorysy itp. Urząd się 
napracował, były założenia aby wykonać całą drogę. Natomiast nie udało się. Jest 
usatysfakcjonowany z odpowiedzi i dziękuję za tak precyzyjną odpowiedź. To nadaje ogólny 
obraz. Zaufanie wraca. Dokumentacja jest super. Chciałby takie informacje zawsze dostawać po 
zadaniu pytania. Otrzymując taką odpowiedź był mile zaskoczony. To nadaje obraz pracy całego 
działu. Z drugiej strony sytuacja na rynku się zmienia i droga za pierwszym przetargiem byłaby 
wykonana. Ale któż to mógł wiedzieć. Jeżeli w budżecie nie ma kwoty to czeka się z realizacją. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że jeżeli na bieżąco jest temat to odpowiada od razu, ale jeżeli 
przychodzą nowe zadania i nowe realizacje, to trudniej jest opowiadać o minionych zadaniach 
i operować kwotami. Od tego są dokumenty. Pracownicy starają się jak mogą. Czasami nie ma się 
za dużego wpływu na decyzje. Podobnie jak z lampami, stawiani jesteśmy pod ścianą. Tak też 
było z tą drogą. Nie było na nią wystraczająco dużo pieniędzy, a chciano ją zrobić w całości.  
Przewodniczący Rady K. Badowski przedstawił Radnemu Tutakowi środki zgromadzone przez 
sołectwo z wynajmu świetlicy oraz koszty jej funkcjonowania. Dodał, że pozycja 2 zł jest za dwa 
wynajmy po 1 zł. Taką decyzję podjął Pan Sołtys.  
Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zwrócił się do członków Komisji Statutowej z pytaniem 
czy w najbliższy poniedziałek w godzinach 15:00-17:00 odpowiada spotkanie? Jeżeli tak, to 
poprosił o jego zapisanie. 



Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że w poniedziałek o godz. 14:00 ma spotkanie w sprawie 
młodzieżowej rady gminy, dlatego nie wie czy będzie obecny. 
Radny B. Tutak i Radny M. Olech potwierdzili dogodność terminu. 

Ad. 8 
Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 11:44 zamknął obrady sesji Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska. 
 
 
Protokołowała 
Emilia Szymaniuk 

Przewodniczący Rady Gminy 
Dębnica Kaszubska 

/-/Krzysztof  Badowski 
 
 


